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Protokół nr 29/2017 
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 27 czerwca 2017 r. 

 
 
Obecność członków komisji – według załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta, 
2) Stanisław Węgrzyn – dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych, 
3) Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego, 
4) Grzegorz Grzesik – komendant straży miejskiej, 
5) Dariusz Kosakowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Śródmieście, 
6) Kamil Nowak – prezes Fundacji Wiedzieć Więcej oraz radny osiedla Śródmieście, 
7) Krzysztof Mirecki – radca prawny. 
 
 
Ad 1-2. 
Otwarcia posiedzenia (godz. 15.10), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał 
przewodniczący komisji Michał Nowak. 
 
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 3 członków 
komisji. Radny Andrzej Kopeć dołączył do posiedzenia. Nieobecna była radna Ewa Czubek. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz 
że obrady Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne. 
 
Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 28/2017 z dnia 23 maja 2017 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej przez Fundację 

Wiedzieć Więcej petycji o „zastąpienie nazwy ulicy 9 Maja (1945 roku) upamiętniającego 
zakończenie II Wojny Światowej, nazwą 9 Maja (1977 roku) upamiętniającej rocznicę 
powstania Biura Interwencji Komitetu Samoobrony Społecznej – KOR”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Karty Samorządności. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania 

z targowisk położonych na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle. 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania, 

rozliczenia i kontroli datacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli i szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle przez podmioty nie należące do 
sektora finansów publicznych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w ramach budżetu 
miasta Kędzierzyn-Koźle. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmiany statutów osiedli utworzonych na terenie 
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miasta Kędzierzyn-Koźle oraz utworzenia osiedla Powstańców Śląskich i nadania mu 
statutu. 

10. Informacja Wydziału Zarządzania Kryzysowego w zakresie współpracy z Ochotniczymi 
Strażami Pożarnymi i wydatkowanych środkach finansowych na OSP od początku 2017 r. 

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa, ładu i porządku w mieście, propozycje poprawy. 
Przygotowanie do sezonu letniego. 

12. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
13. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że do wprowadzenia 
do proponowanego porządku obrad są następujące punkty i wniósł o ich włączenie do 
porządku obrad: 
• Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia 

Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu z zakładu 
budżetowego w jednostkę budżetową. 

• Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawiązania spółki prawa 
handlowego na rzecz realizacji zadań w zakresie prowadzenia i administrowania – 
Centrum Aktywności w Kędzierzynie-Koźlu „Wodne oKKo”. 

Przewodniczący komisji zaproponował, aby ww. projekty uchwał wprowadzić jako 9 
i 10 punkt. Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 28/2017 z dnia 23 maja 2017 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej przez Fundację 

Wiedzieć Więcej petycji o „zastąpienie nazwy ulicy 9 Maja (1945 roku) upamiętniającego 
zakończenie II Wojny Światowej, nazwą 9 Maja (1977 roku) upamiętniającej rocznicę 
powstania Biura Interwencji Komitetu Samoobrony Społecznej – KOR”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Karty Samorządności. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania 

z targowisk położonych na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle. 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania, 

rozliczenia i kontroli datacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli i szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle przez podmioty nie należące do 
sektora finansów publicznych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w ramach budżetu 
miasta Kędzierzyn-Koźle. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia 
Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu z zakładu 
budżetowego w jednostkę budżetową. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawiązania spółki prawa 
handlowego na rzecz realizacji zadań w zakresie prowadzenia i administrowania – 
Centrum Aktywności w Kędzierzynie-Koźlu „Wodne oKKo”. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmiany statutów osiedli utworzonych na terenie 
miasta Kędzierzyn-Koźle oraz utworzenia osiedla Powstańców Śląskich i nadania mu 
statutu. 

12. Informacja Wydziału Zarządzania Kryzysowego w zakresie współpracy z Ochotniczymi 
Strażami Pożarnymi i wydatkowanych środkach finansowych na OSP od początku 2017 r. 
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13. Informacja o stanie bezpieczeństwa, ładu i porządku w mieście, propozycje poprawy. 
Przygotowanie do sezonu letniego. 

14. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
15. Zakończenie obrad. 
 
Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
 
 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 28/2017 z dnia 23 maja 2017 r. 
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie przyjęła (3 głosy ,,za”) protokół.  
 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej przez Fundację Wiedzieć 
Więcej petycji o „zastąpienie nazwy ulicy 9 Maja (1945 roku) upamiętniającego zakończenie 
II Wojny Światowej, nazwą 9 Maja (1977 roku) upamiętniającej rocznicę powstania Biura 
Interwencji Komitetu Samoobrony Społecznej – KOR”. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że prezes Fundacji Wiedzieć Więcej 
złożył pismo zmieniające treść petycji z 13 kwietnia 2017 roku na „zastąpienie nazwy ulicy 
9 Maja (1945 roku), upamiętniającej zakończenie II wojny światowej, nazwą 9 Maja 
(1950 roku), upamiętniającej rocznicę ogłoszenia Planu Schumana, obchodzonej jako Dzień 
Europy”. Michał Nowak zwrócił uwagę na uzasadnienie pisma, a mianowicie, iż pismem 
z dnia 2 maja 2012 r., znak BPR-0763-15/12, kierowanym do Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle, prezes Instytutu Pamięci Narodowej napisał „od kilku lat 9 maja jest obchodzony jako 
Dzień Europy – dla upamiętnienia ogłoszenia w roku 1950 Planu Schumana, który dał 
początek pierwszej ze Wspólnot Europejskich. Gdyby rada miasta miała wolę upamiętnienia 
pod tą nazwą tego wydarzenia, stosowna uchwała powinna wyraźnie stwierdzić, iż chodzi 
o 9 maja 1950 r.”. 
Przewodniczący komisji Michał Nowak w związku z pismem autora petycji, złożył projekt 
uchwały. 

Uchwała nr …. / …../17 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia …………………….. 
 

w sprawie rozpatrzenia złożonej przez Fundację Wiedzieć Więcej petycji o zastąpienie 
nazwy ulicy 9 Maja (1945 roku), upamiętniającej zakończenie II wojny światowej, nazwą  
9 Maja (1950 roku), upamiętniającej rocznicę ogłoszenia Planu Schumana, obchodzonej 

jako Dzień Europy 
 

Na podstawie § 22 ust. 1 pkt 3 uchwały nr XXIII/301/12 Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle (Dz. Urz. Woj. 
Opolskiego poz.1352, z późn. zm.1)) w związku z art. 9 ust. 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia  

                                                           
1) Zmiany wyżej wymienionej uchwały zostały ogłoszone w Dz. Urz. Woj. Opolskiego z 2013 r. poz. 680 oraz  
z 2016 r. poz. 579. 
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11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. poz.1195, z późn. zm.2) ) Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle 
uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle pozytywnie rozpatruje złożoną przez Fundację Wiedzieć 
Więcej petycję o zastąpienie nazwy ulicy 9 Maja (1945 roku), upamiętniającej zakończenie II 
wojny światowej, nazwą 9 Maja (1950 roku), upamiętniającej rocznicę ogłoszenia Planu 
Schumana, obchodzonej jako Dzień Europy, z uzasadnieniem prawnym i faktycznym 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miasta do przesłania uchwały podmiotowi 
wnoszącemu petycję. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na stronie podmiotowej 
Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały („za” 
byli Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Karty Samorządności. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak oświadczył, że projekt uchwały jest stanowiskiem 
rady gminy. Dodał, iż treść owej karty jest oczywistym zbiorem prawd o samorządzie, które 
trzeba przypomnieć. Następnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji przeszedł do 
głosowania. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały („za” 
byli Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania 
z targowisk położonych na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Przewodniczący komisji poprosił dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych 
o krótkie wprowadzenie do tematu. 
 
Stanisław Węgrzyn wyjaśnił, iż istotną zmianą w regulaminie targowisk jest zawieranie 
umowy na czas nieokreślony na urządzenia targowe. Poinformował, iż projekt uchwały 
wprowadza także sztywne godziny otwarcia targowisk, ponieważ kupcy przyjeżdżają bardzo 
wcześnie, co zakłóca hałas mieszkańcom. 
 
Przewodniczący komisji podziękował za informację dyrektora MZBK, a następnie poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały („za” 
byli Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i Tomasz Scheller). 

                                                           
2) Zmiany wyżej wymienionej ustawy zostały ogłoszone w Dz. U. z 2016 r. poz.1579.  
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Ad 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania, 
rozliczenia i kontroli datacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli i szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle przez podmioty nie należące do sektora 
finansów publicznych. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak oddał głos przewodniczącej Komisji Oświaty, 
Kultury i Kultury Fizycznej. 
 
Katarzyna Dysarz wyjaśniła, że projekt uchwały zmienia sposób liczenia terminu na 
wniesienie zastrzeżeń do ustaleń zawartych w protokole kontroli poprzez zastąpienie 
przyimka „do”  przyimkiem „od”.  
 
Michał Nowak dodał, że przy okazji również wprowadzi swoje uwagi i złożył wniosek, aby 
w projekcie uchwały dokonać następujących zmian: 

1. w § 1 uchwały zmiana pisowni słowa „Uchwała” na „uchwała” (małą literą), 
2. w § 1 uchwały zmiana pisowni „§ 13. ust 7” na „§ 13 ust. 7”, 
3. zmiana brzmienia zmienianego ustępu 7 na „Kontrolowanej szkole lub placówce 

oraz podmiotowi ją prowadzącemu przysługuje prawo wniesienia zastrzeżeń do ustaleń 
zawartych w protokole kontroli wraz z ich uzasadnieniem w terminie 14 dni od dnia 
podpisania protokołu”. 
 
Członkowie komisji udzielili poparcia ww. wnioskowi. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały, 
uwzględniający wniosek Michała Nowaka („za” byli Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i 
Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w ramach budżetu 
miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poprosił Zbigniewa Romanowicza o wyjaśnienia 
dotyczące projektu uchwały. 
 
Sekretarz miasta wyjaśnił, że zmiana uchwały związana jest z przepisem art. 5a ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Ustawodawca w owym przepisie przewidział, iż 
konsultacje to proces, który nie jest poddany szczególnemu formalizmowi. Natomiast nie 
przewidział wyłączeń związanych z kręgiem osób upoważnionych do brania udziału 
w konsultacjach. Sąd administracyjny stwierdził, że na podstawie przepisów art. 5a ustawy 
o samorządzie gminnym trzeba wycofać się z wszelkich uregulowanych w uchwałach 
zawierających zasady przeprowadzania konsultacji w trybie budżetu obywatelskiego tych 
obostrzeń, które ograniczałyby w jakikolwiek sposób krąg osób upoważnionych do brania 
udziału w konsultacjach. Projekt uchwały odstępuje od określenia pojęcia „mieszkaniec 
osiedla” przy pomocy kryterium posiadania pełnej lub ograniczonej zdolności do czynności 
prawnych, przy jednoczesnym odesłaniu w opisie trybu zgłaszania zadań i głosowania do 
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określonych w przepisach prawa reguł składania oświadczeń woli i oświadczeń wiedzy przez 
uprawnione podmioty. Także w związku, iż nie każdy posiada numer PESEL, projekt 
uchwały wprowadza możliwość głosowania poprzez zastąpienie owego numeru, datą 
urodzenia głosującego. W związku z koniecznymi zmianami, przy okazji gmina w projekcie 
uchwały proponuje poszerzenie podmiotów uprawnionych do zgłaszania zadań 
o Młodzieżową Radę Miasta i Miejską Radę Seniorów w Kędzierzynie-Koźlu. Pozostałe 
zmiany są konsekwencją przyjętych propozycji. Kończąc dodał, iż większość osiedli 
pozytywnie zaopiniowała owy projekt uchwały. Tylko osiedle Lenartowice częściowo 
zaopiniowało projekt negatywnie, a osiedle Sławęcice nie wyraziło opinii. 
 
Tomasz Scheller, przewodniczący Zarządu Osiedla Sławęcice oraz członek komisji 
oświadczył, iż jest przeciwko projektowi, ponieważ jego zdaniem nie powinno się ograniczać 
osób uprawnionych do zgłaszania zadań. Projekt uchwały upoważnia do głosowania osoby 
posiadające pełną lub ograniczoną zdolność do czynności prawnych, więc muszą mieć 
ukończone 13 rok życia. 
 
Komisja stosunkiem głosów: ,,za” – 2, „przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 0, pozytywnie 
zaopiniowała ww. projekt uchwały („za” byli Katarzyna Dysarz i Michał Nowak, „przeciw” 
był Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 9. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Miejskiego 
Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu z zakładu budżetowego w jednostkę 
budżetową. 
 
Przewodniczący komisji oddał głos dyrektorowi Miejskiego Zarządu Budynków 
Komunalnych. 
 
Stanisław Węgrzyn wyjaśnił, że zmiany wynikają z ustaleń zespołu ds. weryfikacji 
prawidłowości gospodarowania gminnym zasobem nieruchomości, w tym oddawania 
nieruchomości gminnych w dzierżawę, najem i użyczenie. 
 
Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z brakiem chętnych do 
dyskusji przeszedł do opiniowania projektu uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały („za” 
byli Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 10. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawiązania spółki prawa 
handlowego na rzecz realizacji zadań w zakresie prowadzenia i administrowania – Centrum 
Aktywności w Kędzierzynie-Koźlu „Wodne oKKo”. 
 
Przewodniczący komisji poprosił sekretarza miasta o uzasadnienie projektu uchwały.  
 
Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz zwrócił uwagę na podstawowy element 
przemawiający za utworzeniem spółki z o.o. do zarządzania obiektami wchodzącymi w skład 
kompleksu basenów Centrum Aktywności w Kędzierzynie-Koźlu „Wodne oKKo”, 
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a mianowicie samodzielność, która motywuje do poszukiwania dodatkowych możliwości na 
rynku. Dodał, że w uzasadnieniu prezydenta miasta znajdują się również ważne argumenty, tj. 
spółka może aplikować o środki pomocowe oraz oczekuje się, że spółka będzie nastawiona na 
maksymalizację efektu gospodarczego, a zarząd spółki będzie zmotywowany do jak 
najlepszej sprawności funkcjonowania, ze względu na rozliczenie z efektów działalności. 
 
Katarzyna Dysarz podkreśliła, iż propozycja o utworzeniu spółki jest dobrym pomysłem. 
Zasugerowała, aby kryta pływalnia również została w przyszłości spółką. Radna podkreśliła, 
że jest to dobry pomysł, aby pływalnia miała także nacisk na efekt gospodarczy. 
 
Michał Nowak złożył wniosek, aby w projekcie uchwały dokonać w tytule uchwały oraz w jej 
§ 1 zmiany szyku wyrazów w nazwie na następujący, zgodnie z konwencją przyjętą w języku 
polskim: Centrum Aktywności „Wodne oKKo” w Kędzierzynie-Koźlu. 
 
Członkowie komisji udzielili poparcia ww. wnioskowi. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z 
wnioskiem Michała Nowaka („za” byli Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i Tomasz Scheller). 
W tym momencie Radna Katarzyna Dysarz opuściła posiedzenie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak o godz. 16.00 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 
16.20. Po przerwie przewodniczący komisji poinformował, iż Komisja Prawno-
Administracyjna odzyskała kworum, ponieważ przyszedł radny Andrzej Kopeć. 
 
 
Ad 11. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmiany statutów osiedli utworzonych na terenie 
miasta Kędzierzyn-Koźle oraz utworzenia osiedla Powstańców Śląskich i nadania mu statutu. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poprosił sekretarza miasta o zabranie głosu. 
 
Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz powiedział, iż w związku z przepisami ustawy 
o samorządzie gminnym kompetencje do zmiany statutów osiedli posiada Rada Miasta 
Kędzierzyn-Koźle, po konsultacjach z mieszkańcami. Statut gminy Kędzierzyn-Koźle 
stosownie do odesłania wynikającego z przepisów § 7 ust. 1 pkt 1 ustawy o samorządzie 
gminnym przewiduje, iż inicjatywa z dokonania określonych zmian w zakresie połączenia, 
podziału, utworzenia bądź zmiany obszaru danego osiedla wynikać powinna z wniosku 
mieszkańców owego osiedla bądź organu gminy. Poinformował, iż do prezydenta i Rady 
Miasta wpłynęły wnioski dotyczące: uproszczenia procedury wyborczej, wydzielenia 
z osiedla Piastów osiedla Powstańców Śląskich, a także powiększenia osiedla Kuźniczka. 
Dodał, że procedura wyborcza po zmianie miałaby się sprowadzać do tego, że czynności 
przygotowawcze tj. zgłaszanie i rejestracja kandydatów miałyby się odbywać przed dniem 
ogólnego zebrania mieszkańców osiedla obejmujące wyłącznie głosowanie w sprawie wyboru 
zarejestrowanych kandydatów. Sekretarz miasta oświadczył, iż na owym posiedzeniu 
członkowie komisji otrzymali zestawienie wniosków rad osiedli wyrażonych w okresie 26 
maja do 26 czerwca 2017 r. wobec przedmiotowego projektu. Większość opinii 
poszczególnych rad osiedli jest pozytywna, natomiast jedna opinia jest stricte negatywna. 
Osiedle Śródmieście zarzuca, iż wniosek dotyczący zmian granic osiedla Kuźniczka jest 
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sprzeczny z zasadami określonymi w statucie gminnym. W ocenie organu wykonawczego 
projekt jest zgodny z przepisami prawa. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak oznajmił, że inicjatorki wniosku w sprawie 
wydzielenia z osiedla Piastów osiedla Powstańców Śląskich postanowiły wniosek wycofać, 
uzasadniając, że takie zmiany jak tworzenie nowego osiedla powinny być kompleksowo 
przeanalizowane. 
 
Tomasz Scheller, przewodniczący Zarządu Osiedla Sławęcice oraz radny miasta, 
poinformował, że osiedle Sławęcice nie wyraziło opinii w sprawie projektu uchwały, 
ponieważ Rada Osiedla Sławięcice uważa, że procedura zgłaszania wniosków jest 
nieprawidłowa. Stwierdził, iż zaproponowane zmiany związane z procedurą wyborczą są 
krokiem w dobrą stronę. Natomiast zmianę granic osiedli radny negatywnie opiniuje ze 
względów na bezzasadność oraz problemy idące wraz ze zmianą granic, tj. zwiększenie 
okręgu wyborczego. Radny zaznaczył również, iż kontaktował się z przewodniczącymi 
niektórych osiedli w związku z opiniowaniem pozytywnie projektu uchwały. Po rozmowach 
okazało się, że większość przewodniczących zarządów osiedli uważa, że zmiany w statucie 
dotyczą koniecznych, minimalnych korekt. 
 
Dariusz Kosakowski, przewodniczący Zarządu Osiedla Śródmieście, poinformował, że 
osiedle negatywnie zaopiniowało projekt uchwały. Stwierdził, iż kwestia zmiany granic 
osiedli związana jest ze zwiększeniem okręgu wyborczego. 
 
Kamil Nowak, radny osiedla Śródmieście, zapytał, kto jest wnioskodawcą w przypadku 
zmiany granic, a mianowicie dołączenia ulicy Naftowej do osiedla Sławęcice. 
 
Sekretarz miasta odpowiedział, iż w przypadku powstania nowej ulicy inicjatorem jest 
prezydent miasta. 
 
Tomasz Scheller zapytał Zbigniewa Romanowicza, czy konieczne jest otwieranie spotkania 
wyborczego z odpowiednią liczbą członków rad osiedli. 
 
Sekretarz miasta wyjaśnił, iż kworum jest niezbędne do przeprowadzenia zebrania 
wyborczego zgodnie z zapisami w statucie gminy, jednakże można zmniejszyć ową liczbę, 
która w chwili obecnej stanowi 75 osób. 
 
Tomasz Scheller zaproponował odłączenie wyborów oraz zebrań z mieszkańcami, aby raz do 
roku przeprowadzić zebranie dotyczące np. udzielenia absolutorium, na którym musi być 
minimum 75 osób. 
 
Sekretarz miasta wyjaśnił, iż wybory będą odłączone od spotkań z mieszkańcami, jeśli projekt 
uchwały, o którym mowa, zostanie przyjęty. Poinformował, iż pojęcie „zebranie” jest 
zarezerwowane ustawowo do funkcji organu stanowiącego, jeżeliby tak stanowił statut. 
Natomiast w aktualnym statucie zgromadzenia mieszkańców związane z wyborami nazywane 
są spotkaniami.  
 
Tomasz Scheller odniósł się do tematu wydatkowania środków finansowych przez radę 
osiedla, który jest nieuporządkowany formalnie. Stwierdził, iż rada osiedla może wydatkować 
środki na wszystko. Przypomniał, iż od 2017 roku wprowadzono zmiany, które przysparzają 
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problemów z organizacją jednodniowego wyjazdu. Zaznaczył, iż owe zmiany zostały 
dokonane bez zmiany statutów osiedli. 
 
Sekretarz miasta odpowiedział, że pewne okoliczności są naturalną konsekwencją stanu 
zamówień publicznych realizowanych przez gminę, więc nie trzeba zmieniać statutu gminy. 
Z ustawy Prawo zamówień publicznych wynika obowiązek przy ustalaniu wartości 
zamówienia, sumowania zamówień tego samego rodzaju. Zbigniew Romanowicz odniósł się 
do wcześniejszej wypowiedzi radnego Tomasza Schellera, związanej z wydatkowaniem 
środków finansowych przez radę osiedli przekonując, iż gmina nie jest w stanie zawrzeć w 
statucie osiedli wszystkich regulacji. Przypomniał, iż aktualny statut gminy zawiera 9 stron. 
Dodał, iż niezmienne są reguły przepisów o finansach publicznych tj. zasady rzetelności, 
efektywności, celowości i gospodarności, które przekładają się na określone procedury. Jeżeli 
wolą Rady Miasta będzie określenie reguł wydatkowania środków w statucie osiedli, zostanie 
zmieniony statut, ale będzie to ogólna reguła. 
 
Tomasz Scheller kończąc stwierdził, iż pismo uzasadniające zmianę granic z osiedla 
Kuźniczka jest komiczne. Pismo brzmi następująco z przeprowadzonych rozmów 
z mieszkańcami naszego osiedla oraz z innych inicjatyw poruszamy temat dokonania zmian 
w granicach obwodu wyborczego, gdyż dokonana zmiana przez poprzednią władzę 
spowodowała, że zostaliśmy pozbawieni możliwości wyłonienia naszego przedstawiciela 
reprezentującego interesy naszego osiedla. Osiedle Cisowa z którym nie czujemy żadnych 
wspólnych więzi ponadto przewyższające dwukrotnie liczebnością mieszkańców 
o skonkretyzowanych od wielu lat sympatią od mniejszości niemieckiej proces wyborów 
utrudnia skutecznie. 
 
Kamil Nowak zwrócił uwagę, że projekt uchwały podjęty dnia 29 czerwca 2017 ma 14-
dniowe vacatio legis, po czym rusza zapoznanie się z dokumentacją przez mieszkańców 
trwające 30 dni, a następnie rozpoczynają się konsultacje społeczne trwające 14 dni. W 
związku z tym, zapytał, czy wakacje to odpowiedni czas na przeprowadzenie konsultacji 
społecznych. Zaznaczył również, że w projekcie uchwały jest podany błędny termin 
konsultacji osiedla Śródmieście. Osiedle dyżuruje w pierwszą i trzecią środę miesiąca w godz. 
16.45-17.45. 
 
Sekretarz miasta zgodził się, iż okres wakacyjny nie jest najlepszym okresem do 
przeprowadzenia konsultacji. Na pewno osiedle Kuźniczka wolałoby, aby ten proces był 
przeprowadzony jak najszybciej, ponieważ w okolicach października owo osiedle chce 
przeprowadzić wybory. Jeżeli Rada Miasta uznałaby, że faktycznie ingerencja w granicy 
osiedla Śródmieście dotyczyłaby również zmiany rady osiedla Śródmieście, wejście w życie 
nastąpiłoby w odniesieniu do obu osiedli po upływie kadencji. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zwrócił uwagę, iż zmiana prawa wyborczego jest na 
tyle dopracowana, że warto poddać ją konsultacjom. Dodał, że wniosek w sprawie 
powiększenia osiedla Kuźniczka jest bezzasadny i niewłaściwy, ponieważ w przypadku 
rozszerzenia granicy jednego osiedla, pomniejszając sąsiadujące osiedle powinno wziąć się 
pod uwagę opinię tych dwóch osiedli. Przytoczył następujący fragment uzasadnienia osiedla 
Kuźniczka przez poprzednią władzę spowodowała, że zostaliśmy pozbawieni możliwości 
wyłonienia naszego przedstawiciela reprezentującego interesy naszego osiedla 
i skomentował, iż poprzednia władza realizowała ustawę sejmową, która zobowiązywała 
gminę do wyznaczenia okręgów wyborczych. W mieście Kędzierzyn-Koźle nie sposób 
wyznaczyć okręgów wyborczych tak, aby wszyscy byli zadowoleni, ponieważ gmina jest 
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podzielona na 16 osiedli. Stwierdził, iż stałość okręgów wyborczych jest wartością i nie 
powinno się nimi manipulować bez konkretnej potrzeby. Szczerze mówiąc, można dogadać 
się z innymi radnymi miasta. Michał Nowak, w związku z pojawieniem się słusznej uwagi 
radnego osiedla Śródmieście zaproponował, aby uchwała wchodziła w życie z dniem 1 
sierpnia 2017 r., co umożliwi przeprowadzenie efektywnych konsultacji. 
 
Sekretarz miasta poinformował, iż gmina dostrzega zagrożenie dla efektywności konsultacji 
w okresie wakacyjnym. Propozycja, aby uchwała weszła w życie w zaproponowanym dniu 
jest zgodna z zasadami dotyczącymi ogłaszania aktów normatywnych. Natomiast Zbigniew 
Romanowicz zasugerował późniejszy termin ze względu na okres urlopowy, gdyby termin 
publikacji w dzienniku urzędowym się przesunął, to termin 1 sierpnia byłby zagrożony. 
Chodzi o to, by norma 14-dniowa interwału między ogłoszeniem a wejściem w życie została 
zachowana. 
 
Przewodniczący komisji zgodził się z sekretarzem miasta i zaproponował, aby uchwała 
weszła w życie z dniem 15 sierpnia 2017 r. Poinformował, iż godziny dyżurowania osiedla 
Śródmieście zmieni w projekcie uchwały stosownym wnioskiem i złożył wniosek, aby w 
projekcie uchwały dokonać następujących zmian: 

1. zmiany tytułu uchwały na w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu 
konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmiany statutów osiedli utworzonych na terenie miasta 
Kędzierzyn-Koźle; 

2. zmiana brzmienia § 1 ust. 1 uchwały na: 
„Ogłasza się konsultacje z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmiany statutów osiedli utworzonych na terenie 
miasta Kędzierzyn-Koźle, w brzmieniu określonym w załącznikach nr 1-16 do niniejszej 
uchwały, zwanych dalej łącznie „projektami uchwał Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.” ; 

3. w § 2 ust. 1 pkt 1 lit. a zmiana godzin dyżurowania członków zarządu osiedla 
Śródmieście na każda (pierwsza i trzecia) środa miesiąca w godz. 16.45-17.45; 

4. zmiana brzmienia § 6 uchwały na: 
„Uchwała wchodzi w życie z dniem 15 sierpnia 2017 r.”; 
5. zmiana listy ulic wyznaczających obszary osiedli Kuźniczka, Piastów i Śródmieście 

na dotychczas obowiązujące (załączniki nr 5, 8 i 15 do uchwały), z wyjątkiem zmian 
porządkowych, oraz analogiczna zmiana załączników graficznych; 

6. usunięcie z projektu załącznika nr 17. 
 
Członkowie komisji udzielili poparcia ww. wnioskowi. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z 
wnioskiem Michała Nowaka („za” byli Andrzej Kopeć, Michał Nowak i Tomasz Scheller). 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak o godz. 17.40 ogłosił przerwę, która trwała do 
godz. 17.50. Po przerwie przewodniczący komisji wznowił obrady komisji. 
 
 
Ad 12. 
Informacja Wydziału Zarządzania Kryzysowego w zakresie współpracy z Ochotniczymi 
Strażami Pożarnymi i wydatkowanych środkach finansowych na OSP od początku 2017 r. 
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Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, iż materiał członkowie otrzymali 
stosownie wcześniej i oddał głos kierownikowi Wydziału Zarządzania Kryzysowego, w celu 
uzupełnienia informacji. 
 
Józef Muc oświadczył, iż największymi przedsięwzięciami w 2017 roku są przebudowa 
remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Kłodnicy oraz zakup gaśniczego samochodu dla OSP 
Kłodnica. Kierownik poinformował, iż do przebudowy OSP Kłodnica dnia 26 czerwca 
2017 r. został wybrany wykonawca, który zaoferował wykonanie modernizacji w ciągu 150 
dni. Przebudowa umożliwi swobodne garażowanie dwóch samochodów OSP. Natomiast jeśli 
chodzi o zakup samochodu, OSP Kłodnica posiada zagwarantowane środki w wysokości 
500 000 zł z Gminy oraz 310 000 zł z Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. OSP 
Kłodnica w chwili obecnej oczekuje na umowę z Krajowego Systemu Ratowniczo-
Gaśniczego, która jest niezbędna do realizacji zakupu.  
 
Tomasz Scheller zasugerował, aby przeznaczać mniejszą kwotę z gminy na zakup 
samochodów strażackich. Poinformował, że inne gminy przeznaczają około 160 000 zł 
środków własnych na owe samochody. Przypomniał radnym, iż na osiedlu Miejsce 
Kłodnickie są dwie strażnice i żadna nie spełnia norm o ubieganie się na zakup nowego 
samochodu strażackiego.  
 
Józef Muc oświadczył, iż strażnice na osiedlu Miejsce Kłodnickie muszą mieć większą kadrę, 
aby mieć szanse na dotacje na specjalistyczny samochód. 
 
Tomasz Scheller zaznaczył również, że w mieście w chwili obecnej jest dwóch kierowców 
OSP, którzy mają uprawnienia do przewozu pompy powodziowej. W związku z tym zapytał, 
czy są przeznaczone środki na owe prawo jazdy.  
 
Józef Muc odpowiedział, że w sytuacji powodzi miasta członkowie OSP mogą przewozić 
pompy bez uprawnień, ponieważ ważniejsze jest ratowanie mieszkańców. Kierowcy 
upoważnieni do przewozu pompy, uprawnienia zdobyli na własny koszt. Natomiast gmina nie 
dofinansowała szkoleń kategorii typu „C+E”.  
 
Tomasz Scheller odpowiedział, że uprawnienia są potrzebne w razie uszkodzenia pompy, aby 
ubezpieczalnia wypłaciła odszkodowanie. Radny poinformował, iż w punkcie „sprawy 
bieżące i wolne wnioski” złoży wniosek w tej sprawie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak w związku z wyczerpanym tematem podziękował 
kierownikowi Wydziału Zarządzania Kryzysowego za wyjaśnienia i przeszedł do kolejnego 
punktu. 
 
 
Ad 13. 
Informacja o stanie bezpieczeństwa, ładu i porządku w mieście, propozycje poprawy. 
Przygotowanie do sezonu letniego. 
 
Przewodniczący komisji poinformował, iż członkowie komisji otrzymali obszerną informację 
Straży Miejskiej i oddał głos komendantowi.  
 
Grzegorz Grzesik uzupełniając oświadczył, iż Straż Miejska ma problem z całodobowym 
schroniskiem. Mieszkańcy Kędzierzyna-Koźla często przywożą do Straży Miejskiej psy, 
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które nie mają odpowiednich warunków w Straży Miejskiej. Kolejnym problemem są altany 
śmietnikowe, ponieważ wiele wspólnot mieszkaniowych użytkuje jedną altanę. Jednakże 
zastępca komendanta zwrócił się do „Czystego Regionu” z prośbą o oznakowanie owych 
altan śmietnikowych. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał o problem z oznakowaniem na rynku. 
Przypomniał, że parkujących w niektórych miejscach nie można ukarać mandatem ze 
względu na złe oznakowania. 
 
Grzegorz Grzesik odpowiedział, że zostały wszczęte odpowiednie czynności, a mianowicie 
propozycja z odpowiednim oznakowaniem została przekazana dalej, natomiast nie ma żadnej 
odpowiedzi. 
 
Michał Nowak oświadczył, że potrzebne są patrole na ścieżkach rowerowych.  
 
Grzegorz Grzesik odpowiedział, że strażnicy miejscy starają się kontrolować rowerzystów. 
Jednakże dodał, iż odeszło trzech strażników i jest problem z uzupełnieniem braków 
kadrowych. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał, jak działa fotopułapka. 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, iż fotopułapki uruchamiają się cyklicznie, co 15 minut włączają 
się czujniki obserwujące teren.  
 
Andrzej Kopeć zapytał komendanta, co się dzieje w sytuacji, gdy ma być przeprowadzony 
remont ulicy, na której stoi pojazd. 
 
Komendant odpowiedział, że starają się ustalić właściciela pojazdu i poinformować o tych 
okolicznościach.  
 
Przewodniczący komisji podziękował komendantowi za wyjaśnienia.  
 
 
Ad 14. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Radny Tomasz Scheller złożył wniosek w sprawie przedstawienia kosztów udzielania dotacji 
dla OSP bądź przeprowadzenia szkolenia dla dwóch kierowców mających już uprawnienia 
kategorii typu „C” tak, ażeby uprawnienia zostały rozszerzone do kategorii typu „C+E”. Ma 
to związek z kierowaniem samochodem strażackim wraz z pompą powodziową w razie 
powodzi na terenie miasta.  
 
Komisja jednogłośnie przyjęła (3 głosy ,,za”) wniosek radnego Tomasza Schellera. 
 
Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 29 sierpnia 2017 r. o godz. 15.00.  
 
 
Ad 15. 
Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji 
Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady 
o godz. 18.30. 

 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

Michał Nowak 

 
 
Protokołowała Joanna Giet 


